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Dreams

Dreams ؤياالر

Glad Tidings in Dreams

بشَرى الرؤيا

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) ـ ف قوله تعال: «لَهم الْبشْرى ف الْحيوة الدُّنْيا و ف الاءخرة لا تَبدِيل للمـت1ِ
نياهد بها ف بشَّرفَي ؤمنى المرنَةُ يسؤيا الحالر ـ: ه«يمظزُ الْعالْفَو وكَ هذَ ل هال.

1– The Prophet (S), with regard to Allah's verse in the Qur’an "for them are glad tidings" [Qur’an
10:64], said, 'This is in reference to the good dream which a believer has and which gives him good
news in this world.’[al-Kafi, v. 8, p. 90, no. 60]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): لم يبق من النبوة إ المبشّرات، قالوا: وما المبشّرات؟ قال: الرؤيا الصالحة2ُ

2– The Prophet (S) said, 'No remnants of prophecy remain today [in people's lives] except glad tidings.’
When asked what glad tidings were, he replied, 'True dreams.’[Bihar al-Anwar, v. 61, p. 177, no. 39]

ـ الإمام الرِضا (علَيه الّسلام): إنّ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) كانَ إذا أصبح قال لأصحابِه: هل من3
.مبشّراتٍ؟ يعن به الرؤيا

3– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, 'When the Prophet (S) used to wake up in the morning, he used to first
ask his companions, 'Are there any good news?' meaning any good dreams.’[al-Kafi, v. 8, p. 90, no. 58]
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Categories of Dreams

أقسام الرؤيا

4السماء ف وحأتِ الرفما ر ، السماء م إلهت أرواحجـوا خَرإذا نام بـادإنّ الع :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
و الأضغاثفه الهواء أت فوما ر والحقفه .

4– Imam al-Baqir (a.s.) said, 'When people sleep, their spirits go out into the sky. Whatever the spirit
sees while in the sky is true, and whatever it sees on the way in the wind are just muddled
dreams.’[Amali al-Saduq, p. 125, no. 16]

5الشيطانِ ، وأضغاث نم وتَحذير ، ؤمنه‏ِ للمال نةٌ مبِشار :ۇجوه ثلاثة الرؤيا عل :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
أحلام .

5– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'There are three types of dreams: glad tidings from Allah for the believer,
ominous dreams from Satan, and muddled dreams.’[al-Kafi, v. 8, p. 90, no. 61]

Interpretation of Dreams

تَفسير الرؤيا

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): إذا رأى أحدُكـم الرؤيـا الحسنَةَ فَلْيفَسرها ولْيخبِر بها ، وإذا رأى الرؤيا القَبيحة6َ
.فلا يفَسرها ولا يخبِر بها

6– The Prophet (S) said, 'When any of you sees a good dream, then go ahead and interpret it and inform
others of it, and if you see a bad dream, then neither interpret it, nor inform others of it.’[Kanz al-’Ummal,
no. 41392]

7غدِ والبسن الحخلا م مؤمن عل إ الرؤيا لا تُقَص :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول.

7– The Prophet (S) said, 'A dream should only ever be related to a believer who does not harbour
jealousy or wrongdoing.’[al-Kafi, v. 8, p. 336, no. 530]
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